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Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, ministarki
ekonomije, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE;

Postovani ministre,

Nasi gradani su nam postavili sljedece pitanje, putem drustvenih mreza Kiuba
poslanika. Njihovo interesovanje Vam prenosimo:

„Da II ce drzava donljeti zakon da su sve rljeke prirodna Ijepota i zastiti ih od
MH ELEKTRANA 1 unistavanja Hi se, sa druge strane, rijeke mogu sacuvati
uprkos valorizaciji nasih energetskih potencijala i koje su garancije za to?
Istqvremeno, koji su benefit! za gradjane Crne Gore od izgradnje Mhe?

Obrazlozenje cu dati na sjednici Skupstine.

Odgovor trazim u pisanoj form!.
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Predmet: Odgovor na poslanieko pitanje br. 00-61-2/19-349. od 16.12.2019.godine

Poslanik gospodin Bogdan Fatic, postavio je ministarki ekonomije sljedede

Poslanicko pitanje;

„Da II 6e drzava donijetl zakon da su sve rljeke prirodna Ijepota I zagtiti Ih od MH ELEKTRANAI
unistavanja Hi se, sa druge strane, rijeke mogu sabuvati uprkos valorizaciji nasih energetskih
potencijala i koje su garancije za to? Istovremeno, koji su benefiti za gradane Crne Gore od
izgradnjemHE"

Na postavljeno posianicko pitanje, na osnovu eiana 191 Poslovnika o radu Skupstine Crne
Gore, Ministarstvo ekonomije daje sljedebi

Odgovor:

Postovani poslaniCe Fatic,

Kao Sto ste i sami svjesni, energetska politlka tj energetski projekti traju znaCajno duze od
mandata jedne Vlade. Oslanjajudi se na osnovno naCelo razvoja energetike predhodnih Vlada,
a to jeste vaiorizacija prirodnih resursa iskljucivo kroz odrziv razvoj koji prije svega
podrazumijeva odgovoran odnos prema zivotnoj sredini I u skladu sa najviSim ekoloskim
standardima, ova Vlada je nastavila sa uspjegnom realizacijom projekata u energetici.

Siozit demo se u konstataciji da bazirajudi se na ovim osnovnim nacelima, kroz zakonodavni
okvir omogudili smo i unaprijedili pokretanje najznadajnije investicione aktivnost u segmentu
proizvodnje elektricne energije, u poslednje skoro detiri decenije. U tom smisiu benefiti su
vipestruki:

•  Imamo izgradene proizvodne objeke koji proizvedu oko 400 GWh elektridne energije;

•  U proizvodne objekte investirano je vi§e od 250 miliona eura;



•  zapo§]jeno je vise od 80 radnika;

Osim toga govorimo o desetinama projekata koji predstavljaju odraz druStvene odgovronosi
investitora koji su uspjeSno zavrgill svoje projekte I predslavljaju dokaz da se rijeke mogu
sa5uvati uprkos valorizacijl energetskih potencljala.

Medutim, pored ovih pozitivnih primjera u odredenom broju sluCajeva lokaino stanovnistvo
izrazilo Je neslaganje sa Idejama kori§6enja vodotoka za Izgradnju mallh hidroelektrana. I zbog
toga je Vlada reagovala na nadin koji prepoznaje reakciju mjeStana koja je koallziji sa osnovnom
idejom programa podsticaja proizvodnje iz obnovljivih izvora energije - podlzanja kvaliteta
zlvota I direktni benefit! lokalnog stanovnistva.

Isto tako, odavno je poznato opredjeljenje Vlade da ne pokre6e procedure objave novih tendera
za koncesije za mHE, Sto sigurno da predstavija jedan od elemenata koji bi bill sadrzani u aktu
0 zastlte vodotoka. Smatram da sa takvim rjSenjima ne mozemo idi bez §irokog kruga
konsultacija koji bi podrazumijevao sagiedavanje svih benefita i mana realizacije projekata koji
podrazumijevaju valorizaciju vodotoka, a ja sam pomenula neke.

Smatam takode da ne smijemo ugroziti mogudnost korisdenja vodotka za izgradnju velikih
hidroelektrana posebno ako imamo u vidu i dinjenicu da smo mozda 1 jedina zemija u Evropi
koja je deklaracijom za§titita oko 20% svog hidropotencijaia.

S poStovanjem,

ISTARKA


